
 

 

 

 

 

 

 

 

 

N
O

T
A

T
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

1/3 
 

   

Høringssvar vedr. budget 2023 

MED-udvalget og skolebestyrelsen på Årby skole har følgende 

kommentarer til det udsendte høringsmateriale.  

 

Indsats 15:  
Råderumskatalog- Idekatalog 

  
• Punkt 8; Ændret organisering af fritidstilbud fra 4-6 klasse og øget forældrebetaling.  

Skolebestyrelsen og Med-udvalget finder det bekymrende hvis der bliver 100 procent brugerbetaling på SFO 

2, eftersom det kan betyde at nogle familier ikke har råd til denne merudgift , og hermed trækker deres barn 

ud, eller undgår at melde dem ind. Dette kan have både økonomiske konsekvenser for skolen/SFOén, samt 

sociale og emotionelle konsekvenser for det enkelte barn, hvilket på sigt kan give andre enheder i kommunen 

yderligere udgifter i fx SSP-regi mm.  

 

• Punkt 9; Optimering af klasser/skolestruktur 

Skolebestyrelsen og Med-udvalget kan godt se ideen i forslaget, da det er dyrt at have små 0 klasser på 

kommunens 16 skoler, samtidig med at det er en stor udgift at vedligeholde de 16 bygninger. Udgifter som 

det i indeværende budgetår ikke har været muligt at indfri. Alternativt kan man se på antallet af små skoler i 

kommunen, og lave en fusion imellem dem internt, eller med den folkeskole der geografisk ligger tættest på. 

  

Samtidig bekymrer det at de mindre skolers eksistens risikerer at blive udhulet på sigt, hvis de ikke får 

oprettet en 0 klasse, hvis den eksisterende skolestruktur ikke ændres. Dette kan betyde at skoler kommer til 

at mangle et klassetrin, hvilket i den grad går ud over hvor attraktiv skolen er for forældre, og for personale 

der ønsker at vedligeholde bestemte kompetencer på bestemte trin. Er man indskolingslærer, og der ingen 

indskoling er, er det svært at fastholde personalet, og gør man det går det ud over kompetencedækningen.    

 

• Punkt 14; Landsbymodeller (klassedannelse/strukturændring)  

I forlængelse af besvarelsen i punkt 9, så kan Skolebestyrelsen og Med-udvalget se en økonomisk fordel i at 

nedlægge nogle af de mindste enheder.  

Skolebestyrelsen og Med-udvalget støtter op om hørringsforlaget hvor man ved at få større klassestørrelser, 

kan frigive ca. 875.000kr. pr. klasse. Det anbefales at det der sparres ved driften af flere enheder, bruges til at 

optimere læringsmiljøerne på de andre folkeskoler, til fordel for både elever samt personale 

(rekruttering/fastholdelse).  

 

• Punkt 15; Samlede udskolinger ( klassedannelse/skolestruktur) 

Skolebestyrelsen og Med-udvalget støtter op om at der skabes et fælles studiemiljø for kommunens 

overbygningselever. Det er positivt at der skabes et større, og hermed mere nuanceret miljø, samtidig med at 

det kan være en stor fordel at samle lærerkompetencerne et, eller få steder. Ved at organisere sig således, 

undgår man at de mindre enheder med udskoling, som nu, er nødt til at have personale der kan favne alle 

trin, hvilket ikke altid tillader fokus på fagligheden, contra personale- og skemalogistik.    
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• Punkt 16; Stærke børnefællesskaber ( styrringsmodel inklusion)  

Skolebestyrelsen og Med-udvalget finder det er positivt at der arbejdes på et servicetjek af styringsmodellen, 

ligesom det lyder attraktivt at pengene følger barnet og hermed bidrager til at kvalificere inklusionsprocessen.  

 

Dog vækker det bekymring at der i ordningen er risiko for faldgruber, da de penge der følger barnet, ikke altid 

har mulighed for at komme i spil, hvilket er baseret på egen erfaring fra en mindre enhed.  

Hvem skal læse de ekstra støttetimer/undervisning? 

Er det økonomiske tilskud ikke i en stor størrelsesorden, ser vi ind i at det økonomiske tilskud reelt ikke kan 

omsættes til hjælp/hænder i praksis.  

 

 

• Punkt 59; Folkeskoleområdet - optimering af ledelse og administration 

Skolebestyrelsen og Med-udvalget kan ikke se hvordan dette tiltag vil gavne den allerede pressede daglige 

drift på skoler, da det uomtvisteligt vil pålægge den eksisterende og tilbageværende skoleledelse en del andre 

opgaver, hvilket tager fokus fra den faglige ledelse og drift af skolen som uddannelsesenhed.  

 

 

Indsats 16:  
Råderumskatalog - Etablering af førskoletilbud.  

 
• Vi er sikre på at et skoleskift den 1 april kan resultere i en mere balanceret overgang fra daginstitution, til SFO 

og skolestart, og kan ikke se nogen bekymringer ved denne ordning.   

Morgenmadstilbud til elever i folkeskolerne. 

  
• Skolebestyrelsen og Med-udvalget støtter ikke dette forslag, da det, sammenlignet med udgiften, ikke 

kommer til at give det tilsvarende udbytte. Der er en grundlæggende overbevisning om at pengene kan  

bruges bedre et andet sted, bl.a. ved at forbedre læringsmiljøerne på skolerne.  

Indsats 17:  

Råderumskatalog –  
Forhøjelse af forældrebetalingsprocenten i SFO.  
 

• Skolebestyrelsen og Med-udvalget finder det ikke hensigtsmæssigt at pille ved forældrebetalingen til SFO 1, 

da størstedelen af forældrene der fx gør brug af både morgen- og eftermiddags-SFO ikke har andre 

alternativer, hvis de skal passe deres arbejde. Dette forslag resulterer i en tvungen merudgift til forældrene, 

uden at der er et reelt andet alternativ. Det vækker desuden bekymring, da det kan gå ud over antal tilmeldte 

børn, som påvirker antallet af personale, og hermed får markant indflydelse på hvad SFOén fremadrettet kan 

tilbyde. Det frygtes at de spændende og udviklende aktiviteter, bliver erstattet med en mere passiv 

pasning/tilsyn.    

 

På vegne af Skolebestyrelsen og Med-udvalget 

Trine Hjorth Bonde  

Skoleleder 
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